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Närvarande ledamöter 

Marja Sandin-Wester (MP) ordförande 

Annette Lundquist Larsson (M) vice ordförande 

Mathias Tofvesson (S) 

Sara Stenudd (V) 

Anita Mofors (M) 
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Närvarande ersättare:  Tjänstgörande ersättare  

Eileen Ingulfson (MP)  Paul Trossö (S) 

Lars Richter (M) 

Cecilia Önfelt (C) 

Ewa-Marie Ås (KD)   

 

Anmält förhinder: 

Sheren Ansari (S) 

Michelle Jangmyr (Fi) 

 

Närvarande tjänstemän 

Förvaltningschef Mats Larsson, avdelningscheferna Pär Westin och 

Göran Höglund och nämndsekreterare Ewa Dahl. 

 

Personalföreträdare: Anette Pettersson, Kommunal 

Plats: Hantverkargatan 3D, Kristallen 

Tidpunkt: 16.00 – 16.45 

Omfattar § 1 – 11, sid 1 - 7 

Utses att justera: Ordförande och vice ordföranden 

Datum för justering: 2016-11-22 

 

Marja Sandin-Wester      

 

Annette Lundquist Larsson Ewa Dahl  
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§ 1 Dagordning, protokoll mm 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. fastställa utsänd dagordning 

2. ordföranden och vice ordföranden justerar dagens protokoll 

2016-11-22. 

 

§ 2 Föregående sammanträdesprotokoll 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna protokollet från den 21 september 2016. 

 

§ 3 Anmälan övriga frågor 

Anmäldes av Sten-Åke Larsson (M), Paul Trossö (S) och Marja 

Sandin-Wester (MP). 

 

§ 4 Anmälan av inkomna protokoll och skrivelser 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna anmälningarna och lägga dem till 

handlingarna. 

 

1. Beslut från länsstyrelsen 2016-09-20 om tillstånd till att 

anlägga tre serviceplatser på Skogskyrkogården, 

Stockholms kommun.  

(Dnr 4.1.1-767-2016) (utsänds – Kn) 

2. Beslut från länsstyrelsen 2016-10-31 om tillstånd till 

fällning av tre träd på Brännkyrka kyrkogård och 

Galärvarvskyrkogården, Stockholms kommun. (Dnr 

2.4.1-1376-2016) (utsänds – Kn) 

3. Beslut från länsstyrelsen 2016-10-21 om prövning av 

tvist mellan efterlevande. (Dnr 3.1.2-1239-2016) 

(utsänds – Kn) 

4. Beslut från länsstyrelsen 2016-10-27 om begäran om 

anstånd med gravsättning. (Dnr 3.1.4-1468-2016). 

(utsänds – Kn) 
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5. Anmälan om inkomna protokollsutdrag från KF (utsänds 

ej) 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna anmälan. 

 

§ 5 Anmälan av samrådsprotokoll 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

1. godkänna anmälan 

 

Anmälan gjordes av: 

1. samrådsprotokoll från förvaltningsgrupp 2016-10-26. 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

1. godkänna anmälan. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna anmälan. 

 

§ 6 Information från rådet för funktionshindersfrågor 

 

Förvaltningen informerade genom Pär Westin från rådets senaste 

möte 2016-11-07. Rådet efterlyser i remissen ” Ett grönare 

Stockholm” att en representant för funktionshindersråden 

adjungeras till den centrala samordningsgrupp som bildas kring 

planering, förvaltning och drift av stadens grönstruktur.  

Rådets ordförande och vice ordförande kommer att träffa 

ordförande och vice ordförande i kyrkogårdsnämnden för dialog 

den 1 december 2016. I övrigt hade rådet inga synpunkter på 

nämndens ärenden denna dag. 

 

§ 7 Anmälan av beslut fattade av tjänsteman på 

delegation 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

1. godkänna anmälan. 
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Ärendet 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-11-02, delegationsbeslut fattade av tjänstemän inom 

kyrkogårdsförvaltningen, Dnr 1.2-86-2016. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta  

1. godkänna anmälan. 

 

§ 8 Ett grönare Stockholm – nya riktlinjer för förvaltning 

av stadens parker och naturområden, svar på remiss 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

1. överlämna detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-10-24, Dnr 1.7-1392-2016. Kyrkogårdsnämnden har fått en 

remiss från kommunstyrelsen med förslag till nya riktlinjer för 

planering, genomförande och förvaltning av stadens parker och 

naturområden. Riktlinjerna tar sin utgångspunkt från stadens 

miljöprogram och översiktsplan. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta  

1. överlämna detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

§ 9 Reviderat program för kvalitetsutveckling, svar på 

remiss 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

1. överlämna detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-10-21, Dnr 1.7-1113-2016. Kyrkogårdsnämnden har fått en 

remiss från kommunstyrelsen med ett reviderat program för 

kvalitetsutveckling i Stockholms stad. Programmet tydliggör 

nämndernas ansvar för kvalitetsarbetet och lyfter fram ett antal 

utvecklingsområden, bland annat kring dialogen med 

stockholmarna och medarbetarna, hur medarbetarbetarnas kunnande 

ska lyftas fram och krav på en systematisk omvärldsbevakning.  
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta  

1. överlämna detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

§ 10 Förvaltningschefens information 

 

 Stockholm var den 19-20 oktober värd för den årliga 

storstadskonferensen med förtroendevalda och tjänstemän 

från Malmö och Göteborg på besök. Arrangemanget 

genomfördes enligt plan med dialog om gemensamma 

frågor samt studiebesök. Gästerna var mycket nöjda.  

 FN-dagen på världsarvet Skogskyrkogården den 24 oktober 

blev en succé med drygt 575 besökare på Visitors Center 

vilket var betydligt mer än planerat.  

 Allhelgonahelgen genomfördes på sedvanligt sätt. Inga 

avvikelser rapporterade. Intrycket var att det var något färre 

besökare i år vilket kan bero på vädret.  

 Informerades att besiktning av 20 000 gravar genomförts för 

att kontrollera om gravvårdsinnehavaren skött graven. Drygt 

4000 gravar bedömdes ej vara skötta. Gravrättsinnehavaren 

har ett år på sig att se till att graven kommer i ordnat skick.  

 

§ 11 Övriga frågor 

 

Fördes till protokollet att denna dag inleddes med ett besök av 

de förtroendevalda revisorerna Birgitta Guntsch och Katta 

Konkol Gullberg som informerade om sitt uppdrag. 

 

 En ny ersättare i nämnden Lars Richter (M) hälsades 

välkommen. 

 

Sten-Åke Larsson (M) ställde frågan om planerna med 

anläggande av en ny ceremonilokal på Strandkyrkogården. Mats 

Larsson svarar att en större konsultutredning genomförts om 

Strandkyrkogården. Slutrapport lämnas i dagarna. I utredningen 

har bl a ingått att se över placeringen av en eventuell 

ceremonilokal. Förvaltningen kommer att presentera rapporten 

för nämnden senast vid nämndens första sammanträde 2017. 

 

Marja Sandin Wester (MP) hade en hälsning från Gröna kvinnor 

som hade fått en guidad ”feministiskt visning” på 

Skogskyrkogården. Visningen genomfördes av Stadsmuseet 
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som ett test inför kommande års programverksamhet. Det hela 

hade fallit väl ut. 

 

Paul Trossö (S) hade fråga med sig till förvaltningen angående 

minneslunden vid Norra begravningsplatsen. Den är svår att ta 

sig upp till om man har någon slags funktionsnedsättning. 

Förvaltningen informerade att det finns en alternativ 

smyckningsplats vid minneslunden för funktionsnedsatta.  Det 

är dessutom möjligt att ta sig till området kring minneslunden 

med bil. Där finns också parkeringsplatser. 

  

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

1. överlämna skrivelse från Marja Sandin-Wester (MP) om 

busshållplatserna på Skogskyrkogården för beredning 

för att belysa och för nämnden redovisa 

förutsättningarna för att förbättra tillgängligheten vid 

busshållplatserna på Skogskyrkogården enligt följande: 

 

”Kyrkogårdsnämndens råd för funktionshinderfrågor har i 

skrivelse ställd till Trafiknämnden påtalat brister i 

tillgänglighet vid busshållplatserna på Skogskyrkogården. 

Rådet har vid rundvandring på kyrkogården utmed bussens 

(linje 183) sträckning bedömt att alla (ca 20) busshållplatser 

är undermåliga och i dåligt skick. Rådet skriver vidare: 

”För en passagerare som är rullstolsburen eller använder 

rullator alternativt har stora gångsvårigheter är det nästan 

omöjligt att ta sig i och ur bussen på ett bekvämt sätt – utan 

risk att skada sig. Vi vet av erfarenhet att många äldre 

besöker kyrkogården och då företrädesvis (ensamma) 

kvinnor utan egen bil som då använder sig av buss. Då om 

något måste hållplatserna vara tillgängliga för 

rörelsehindrade och personer med funktionsnedsättning”. 

Rådet önskar att Trafiknämnden ser över och åtgärdar 

busshållplatserna på Skogskyrkogården så att de blir trygga 

för äldre besökare och personer med funktionsnedsättning.  

Trafikkontoret har 2016-06-15 besvarat skrivelsen och 

meddelat att Skogskyrkogården ligger på mark som 

trafiknämnden inte råder över. Trafikkontoret har därför inte 

möjlighet att göra tillgänglighetsanpassningar på annans 

mark. 
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Eftersom Kyrkogårdsnämnden har rådighet över marken på 

Skogskyrkogården och den problematik som rådet 

aktualiserar är en angelägen tillgänglighetsfråga bör frågan 

belysas av kyrkogårdsförvaltningen”. 

Noterades till protokollet att samtliga partier ställde sig 

bakom skrivelsen. 

 

SLUT 

 

  


